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P  R  O  T  O  K  Ó  Ł         Nr XLIII/2018 

z  Sesji  Rady  Gminy  Z  w  i  e  r  z  y  n 

odbytej  w  dniu  27 czerwca 2018 r. 

w sali Gminnego Ośrodka Kultury w Zwierzynie 
         

           Na 15 radnych na Sesji RG obecnych było 14 radnych, nieobecny był radny Robert 

Wcisło.  

Ponadto udział w Sesji RG wzięli: 

1. Andrzej Wiśniewski – Sekretarz Gminy Zwierzyn 

2. Ligia Kowalczyk-Piątek – Skarbnik Gminy Zwierzyn 

3. Jarosław Dworecki – Kierownik Nadzoru Wodnego w Drezdenku 

 

Porządek obrad XLIII Sesji Rady Gminy Zwierzyn 

 

1. Otwarcie XLIII zwyczajnej sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Informacja o stanie urządzeń wodnych i melioracyjnych na terenie Gminy Zwierzyn. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Zwierzyn o działaniach podejmowanych  

w okresie międzysesyjnym i przyjęciu protokołu z poprzedniej sesji. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres 10 lat nieruchomości gruntowej stanowiącej 

własność Gminy Zwierzyn, 

b) przyjęcia projektu regulaminu dostarczania i odprowadzania ścieków na terenie 

Gminy Zwierzyn, 

c) ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, 

psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych, doradców zawodowych 

zatrudnionych w jednostkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Zwierzyn, 

d) zaciągnięcia kredytu długoterminowego, 

e) rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Zwierzynie. 

7. Interpelacje, wnioski, zapytania radnych oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski  

i zapytania radnych. 

8. Interpelacje, wnioski, zapytania sołtysów oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski  

i zapytania sołtysów. 

9. Wolne wnioski i informacje. 

10. Zamknięcie XLIII zwyczajnej sesji rady Gminy Zwierzyn. 

 

1. Otwarcie XLIII zwyczajnej sesji i stwierdzenie guorum. 

 

             Sesję Rady Gminy Zwierzyn o godzinie 11
12 

otworzył Mirosław Gniewczyński 

przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn i stwierdził, że na 15 radnych na sali obrad obecnych 

jest 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał - listy obecności radnych oraz 

zaproszonych gości stanowią załączniki do protokołu.  

 

Następnie przewodniczący powitał radnych oraz zaproszonych gości przybyłych na sesję. 

Poinformował również, że 19 czerwca odbyły się uroczystości pogrzebowe, na których 

pożegnano wieloletniego radnego Gminy Zwierzyn, sołtysa sołectwa Zwierzyn-Sierosławice- 
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Owczarki i działacza społecznego Eugeniusza Makarewicza. Jego odejście uczczono minutą 

ciszy.     

  

2. Przedstawienie porządku obrad 

 

          Mirosław Gniewczyński przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn przedstawił porządek 

obrad XLIII zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn. Następnie poinformował, że w związku 

z tym, iż na sesji gościmy kierownika Nadzoru Wodnego w Drezdenku zaproponował 

rozszerzenie porządku obrad o dodatkowy punkt 3- informacja o stanie urządzeń wodnych  

i melioracyjnych na terenie Gminy Zwierzyn. Za rozszerzeniem porządku obrad głosowało 

jednogłośnie 14 radnych. Następnie przewodniczący RG zapytał, czy są inne propozycje 

odnośnie dokonania zmian w przedstawionym porządku obrad. Radni nie zgłosili zmian  

do porządku obrad. Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poinformował, że w 

związku z wprowadzeniem dodatkowego punktu do porządku obrad sesji następuje jego 

zmiana, od punktu 3 wszystkie punkty będą miały numerację o jeden wyżej.  

 

3. Informacja o stanie urządzeń wodnych i melioracyjnych na terenie Gminy Zwierzyn.               
 

         Jarosław Dworecki kierownik Nadzoru Wodnego w Drezdenku podziękował  

za zaproszenie na sesję w imieniu dyrektora RZGW w Bydgoszczy Leszka Kawczyńskiego, 

który nie mógł uczestniczyć w posiedzeniu. Po krótce przedstawił strukturę Regionalnego 

Zarządu Gospodarki Wodnej w Bydgoszczy, w której skład wchodzi nadzór wodny  

w Strzelcach Krajeńskich i w Drezdenku. Przedstawił sytuację finansową nadzorów, 

przekazując, że na bieżący rok środków do dyspozycji jest niewiele. Oba nadzory otrzymały 

po 150.000 zł. Jednocześnie poinformował, jakie zadania planowane są do wykonania z tych 

środków. Zapoznał z sytuacją panującą na naszym terenie oraz z pracami, które są w obecnej 

chwili wykonywane. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG podziękował za przybycie kierownikowi  

i otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu, wobec czego przewodniczący zamknął dyskusję  

i punkt 3. 

 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności w okresie międzysesyjnym. 

         Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poinformował, że radni otrzymali 

informację pisemną obejmującą działalność wójta w okresie międzysesyjnym (sprawozdanie 

w załączeniu do protokołu) i otworzył dyskusję. 

 

Stefania Sierocińska prosiła o przybliżenie rozmów z dyrektorem LOWES odnośnie przejęcia 

dworca w Sarbiewie i przekazania pod potrzeby realizowane przy ich wsparciu oraz dlaczego 

nastąpiła zmiana dzielnicowego na terenie gminy Zwierzyn. 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy poinformował, że na pierwsze pytanie nie jest w stanie 

udzielić odpowiedzi. Natomiast w sprawie zmiany dzielnicowego przekazał, że obecny został 

przeniesiony awansem na inne stanowisko. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poinformował, że na następną sesję Rady 

Gminy Zwierzyn zostaną zaproszeni obaj dzielnicowi, jednego pożegnamy a drugi zostanie 

przywitany. Następnie przewodniczący RG zamknął dyskusję i punkt 4. 
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5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Zwierzyn o działaniach podejmowanych  

w okresie międzysesyjnym i przyjęciu protokołu z poprzedniej sesji.               
 

            Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG przedstawił informację o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym i przyjęciu protokołu z poprzedniej sesji 

(informacja w załączeniu do protokołu). 

Następnie otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu, wobec czego przewodniczący zamknął 

dyskusję i punkt 5. 

 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

    a) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres 10 lat nieruchomości gruntowej 

stanowiącej własność Gminy Zwierzyn 

 

         Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy w kwestii wyjaśnienia poinformował, że wpłynął 

wniosek od R. Marcia o wydzierżawienie części działki w celu powiększenia placu 

manewrowego przy jego zakładzie produkcyjnym. 

 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gminy Rady 

Gminy Zwierzyn odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

dzierżawę na okres 10 lat nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Zwierzyn 

(opinia Nr 224/2018 w załączeniu do protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. 

 

Stefania Sierocińska stwierdziła, że dziwi się, że pas działki przy placu szkolnym wykupiony 

został wcześniej a teraz szykuje się dzierżawa na 10 lat. Jej zdaniem, jeżeli ma w tym miejscu 

powstać rondo, to jakiekolwiek prace będą musiały być prowadzone na całości działki, a 

przecież bez zgody Rady można wydzierżawić grunt do 3 lat. 

 

Jarosław Skiba obawia się, że przy skręcie pojazdu, który stoi w miejscu będzie dochodziło 

do łamania się asfaltu.  

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres 10 lat nieruchomości gruntowej 

stanowiącej własność Gminy Zwierzyn pod głosowanie. Udział w głosowaniu wzięło  

14 radnych, projekt uchwały został odrzucony przez radnych. „Za” przyjęciem projektu 

uchwały głosowało 4 radnych (Dorota Kruszyna, Jacek Warchał, Mariusz Krzyżanowski  

i Włodzimierz Nobis), „przeciw” głosowało 5 radnych ( Renata Wąsik, Grzegorz Kuchciński, 

Anna Ryś-Konieczna, Stefania Sierocińska i Jarosław Skiba), „wstrzymało się” od głosu  

5 radnych ( Monika Łohunko, Renata Marcińczak, Urszula Kruszyna, Mirosław 

Gniewczyński i Justyna Pawlak-Gudynowska). 
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b) przyjęcia projektu regulaminu dostarczania i odprowadzania ścieków na terenie 

Gminy Zwierzyn 

 

         Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy poinformował, że projekt uchwały został 

wywołany zmianą przepisów. Następnie przedstawił procedurę podejmowania uchwały  

w sprawie przyjęcia projektu regulaminu dostarczania i odprowadzania ścieków na terenie 

Gminy Zwierzyn. 

 

Jarosław Skiba przewodniczący Komisji Społecznej Rady Gminy Zwierzyn odczytał opinię 

odnośnie projektu uchwały w sprawie przyjęcia projektu regulaminu dostarczania  

i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Zwierzyn (opinia Nr 222/2018 w załączeniu do 

protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję.  

 

Mariusz Krzyżanowski zadał pytanie odnośnie  § 22 obejmującego dostarczanie wody na cele 

przeciwpożarowe. 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy odpowiedział, że zawsze był problem ze strażakami, 

którzy powinni każdorazowo zgłaszać pobór wody i to powinno być rozliczane. 

 

Mirosław Gniewczyński zapytał czy oświadczenie, o którym mowa w § 4 rozdział 2 będzie 

wymagane przez PGKiM. 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy odpowiedział, że ten punkt należy wykreślić. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poinformował, że do projektu uchwały należy 

również dołączyć analizę RG Zwierzyn odnośnie regulaminu dostarczania i odprowadzania 

ścieków opracowanego przez PGKiM Sp. z o.o. w Starym Kurowie, którą odczytał i poddał 

pod głosowanie. 

Analiza została przyjęta przez radnych jednogłośnie, głosowało 14 radnych. 

 

Mariusz Krzyżanowski zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały, żeby w § 3 i 5 rozdziału 2 

zmienić zapis §5 zmienić na § 4. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały  

w sprawie przyjęcia projektu regulaminu dostarczania i odprowadzania ścieków na terenie 

Gminy Zwierzyn wraz z autopoprawkami pod głosowanie. Udział w głosowaniu wzięło  

14 radnych, projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 14 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr XLIII/228/2018 (uchwała  

w załączeniu do protokołu). 
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c) ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, 

psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych, doradców zawodowych 

zatrudnionych w jednostkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Zwierzyn 

 

           Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy w kwestii wyjaśnienia poinformował, że na 

poprzedniej sesji przyjęto identyczną uchwałę, którą nadzór wojewody uchylił w związku  

z niedotrzymaniem 30 dniowego terminu na wydanie opinii o projekcie przez związki 

zawodowe. Dodatkowo dodał, że zdaniem nadzoru wojewody, że nie należy ponownie 

występować do związków o wydanie opinii odnośnie przygotowanego projektu uchwały. 

 

Jarosław Skiba przewodniczący Komisji Społecznej Rady Gminy Zwierzyn odczytał opinię 

odnośnie projektu uchwały w sprawie ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych, doradców 

zawodowych zatrudnionych w jednostkach oświatowych prowadzonych przez Gminę 

Zwierzyn (opinia Nr 223/2018 w załączeniu do protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję.  

 

Jarosław Skiba zgłosił wniosek, żeby pozostawić obowiązkowy wymiar godzin zajęć  

w wysokości 20 godzin, uzasadniając to, że pedagog w tej chwili ma bardzo dużo pracy. 

Stanowi on łącznik między nauczycielem, rodzicem a poradnią. W szkołach na terenie gminy 

nie ma psychologów i terapeutów i w związku z taką sytuacją pedagog ma naprawdę dużo 

pracy. 

 

Stefania Sierocińska stwierdziła, że obowiązywało zawsze 20 godzin pracy. Zmieniło się 

nastawienie społeczeństwa, które stało się roszczeniowe i za tym też idzie roszczeniowe 

nastawienie dzieci.  

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy stwierdził, że jeżeli obniżenie godzin wymiaru zajęć jest 

dla dobra dzieci i nauczyciela, to można to zrobić. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poddał pod głosowanie zgłoszony wniosek 

odnośnie zmniejszenia wymiaru zajęć do 20 godzin. Za zaproponowanym wnioskiem 

głosowało 12 radnych, wstrzymało się od głosu 2 radnych (Grzegorz Kuchciński  

i Włodzimierz Nobis).  

 

Następnie Mirosław Gniewczyński zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w sprawie 

ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, psychologów, 

logopedów, terapeutów pedagogicznych, doradców zawodowych zatrudnionych  

w jednostkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Zwierzyn pod głosowanie. Udział  

w głosowaniu wzięło 14 radnych, projekt uchwały został przyjęty większością głosów.  

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 12 radnych, wstrzymało się od głosu 2 radnych 

(Grzegorz Kuchciński i Włodzimierz Nobis). Projekt uchwały staje się uchwałą  

Nr XLIII/229/2018 (uchwała w załączeniu do protokołu). 
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d) zaciągnięcia kredytu długoterminowego 

 

            Ligia Kowalczyk- Piątek skarbnik gminy poinformowała, że projekt uchwały został 

wymuszony przez realizację budżetu gminy, szczegółowo udzielając wyjaśnień odnośnie 

zaproponowanego projektu uchwały.  

 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gminy Rady 

Gminy Zwierzyn odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego (opinia Nr 225/2018 w załączeniu do protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński otworzył dyskusję. 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy zabierając głos poinformował, że z tego kredytu muszą 

zabezpieczyć środki na stację uzdatniania wody w Górkach Noteckich. Jeżeli chodzi o GOK 

w Zwierzynie i drogę w Brzezince, to nie wiadomo, jak to jeszcze będzie, ale Pani skarbnik  

to też uwzględniła. Nie ma też gwarancji, że w pierwszym przetargu wyłoni się bank, który  

to zrealizuje. 

 

Stefania Sierocińska wyraziła swoje zdanie, twierdząc, że była mowa o kredycie potrzebnym 

na wodę, czego nie neguje. Remont GOK-u planowany jest od lat, droga w Brzezince też, 

zarazem prosząc o informację odnośnie budowy ośrodka zdrowia w Górkach Noteckich. 

 

Mirosław Gniewczyński poinformował o wykonywanych i planowanych pracach związanych 

z budową ośrodka zdrowia w Górkach Noteckich. 

 

Stefania Sierocińska stwierdziła, że na realizację czeka ścieżka pieszo-rowerowa (w tym roku 

mają być uruchomione środki) i tam też trzeba będzie dołożyć oraz ma być robiona  

ul. Zamkowa w Górkach Noteckich. 

 

Andrzej Wiśniewski odpowiedział, że to są inwestycje planowane ze środków państwowych. 

Dodał, że w przypadku tego projektu uchwały mowa jest o tych rzeczach, gdzie mają 

dofinansowanie. Jest dylemat, czy podchodzić do zadania i dołożyć swoje środki, czy 

odpuścić. Jeżeli będzie decyzja, że dołożyć to tylko mogą zrobić to przy pomocy kredytu. 

 

Ligia Kowalczyk-Piątek poinformowała, że przy podejmowaniu uchwały budżetowej na ten 

rok mówiła, że dochody własne wystarczają na bieżące utrzymanie. Jeżeli chcą inwestować 

muszą posiłkować się środkami zewnętrznymi. 

 

Andrzej Wiśniewski stwierdził, że inwestycje prowadzone przez nich nie zawsze obejmują  

w pierwszej kolejności zadania priorytetowe. Robią to do czego mogą otrzymać 

dofinansowanie. 
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Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały  

w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego pod głosowanie. Udział w głosowaniu 

wzięło 14 radnych, projekt uchwały został przyjęty większością głosów. Za przyjęciem 

projektu uchwały głosowało 12 radnych, wstrzymało się od głosu 2 radnych (Grzegorz 

Kuchciński i Anna Ryś-Konieczna). Projekt uchwały staje się uchwałą Nr XLIII/230/2018 

(uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

e) rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Zwierzynie 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poinformował, że skarga została skierowana do 

przeanalizowania przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Zwierzyn. Na posiedzenie komisji 

zostały zaproszone kierownik GOPS w Zwierzynie i osoba składająca skargę. 

 

Stefania Sierocińska poinformowała o przebiegu posiedzenia i przekazała, że członkowie 

komisji stwierdzili niezasadność skargi. Przekazała, że skarżąca nie stawiła się na 

posiedzeniu, pomimo że była zaproszona. 

 

Jarosław Skiba stwierdził, że jest to tworzenie precedensu. 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy poinformował, że bank żywności jest poza ich 

zasięgiem. Wcześniej żywność na terenie gminy była rozdawana przez Caritas. Bank 

żywności nie należy do zadań gminy, GOPS nie jest w stanie tym się zajmować. 

 

Stefania Sierocińska poinformowała, że na zapytanie, czy skarżąca miałaby szansę skorzystać 

z banku żywności otrzymała odpowiedź od kierownika GOPS, że jeżeliby się zgłosiła 

dostałaby zaświadczenie i mogłaby udać się do banku żywności w Gorzowie Wlkp., gdzie jak 

uzyskała informację często przebywa. 

 

Mirosław Gniewczyński zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 

skargi na działalność Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zwierzynie pod 

głosowanie. Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych, projekt uchwały został przyjęty 

jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 radnych. Projekt uchwały staje 

się uchwałą Nr XLIII/231/2018 (uchwała w załączeniu do protokołu. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął punkt 6. 

 

7.Interpelacje, wnioski, zapytania radnych oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski i 

zapytania radnych. 

 

Jarosław Skiba wnioskował o: 

 oznakowanie przejść dla pieszych przy ul. Szkolnej do tzw. budynku „B” szkoły  

w Zwierzynie,  
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 zamontowanie progu zwalniającego i ustawienie lustra przy budynku „B” na  

ul. Szkolnej w Zwierzynie i oznakowanie tego, 

 zasypanie dziur na przejeździe kolejowym w kierunku ul. Wiejskiej w Zwierzynie, 

 zasypanie dziury przy wylocie drogi gminnej do ul. Wiejskiej w Zwierzynie. 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy odpowiedział, że znaki zostały zamówione, jak je 

otrzymają będą podejmowane następne kroki. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął punkt 7. 

 

8. Interpelacje, wnioski, zapytania sołtysów oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski  

i zapytania sołtysów. 

 

Wnioski i zapytania sołtysi Magdalena Skurska i Elżbieta Saliwon zgłosiły wyłącznie na 

piśmie (wnioski w załączeniu do protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął punkt 8. 

 

9. Wolne wnioski i informacje. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poinformował, że następna sesja Rady Gminy 

Zwierzyn odbędzie się dnia 29 sierpnia 2018r. o godz. 11
00

. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął punkt 9. 

 

10. Zamknięcie XLIII zwyczajnej sesji rady Gminy Zwierzyn. 

 

           Wobec wyczerpania tematów posiedzenia Przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn 

Mirosław Gniewczyński o godzinie 12
55 

zamknął obrady XLIII zwyczajnej Sesji Rady Gminy 

Zwierzyn.  

 

 

 

        Protokółowała:                                                         P r z e w o d n i c z y ł:       

 Inspektor ds. obsługi RG                                  Przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn 

 
   Marzena Kaczmarek                                                   Mirosław Gniewczyński 

 

 
 


